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VERSLAG vergadering COMITÉ VOOR PREVENTIE EN BESCHERMING OP HET WERK 

         13.30 uur zaal ‘t Hert 

 
Aanwezig :  
 

Afvaardiging van de overheid: Kristoff Wouters, ad-interimvoorzitter   

 Eline Kennis, HR adviseur personeelsmanagement 

Evie Van Herck, secretaris CPBW 
 

Arbeidsgeneesheer  (AG): Patrick Claes, arbeidsgeneesheer IDEWE 

  

Preventieadviseur (PA): Jo Lemmens, IOK  

    
Afvaardiging ACV openbare  

diensten:  Marion van de Rakt, afg. bedienden 

Gert Dierckx, afg. werklieden OCMW 

Eric Janssens, afg. werklieden OCMW 

 Lorenzo Pagliaro, afg. Werklieden 

 Bart Proost, afg. Sporthal 

 

Afvaardiging ACOD:   

 

Afvaardiging scholengemeenschap:  

 

Afvaardiging SAMWD:  Wim Plas, afg. SAMWD + SASK 

  

Afvaardiging Wollewei:   

  

Verontschuldigd: Paul Van Miert, burgemeester-voorzitter 

 Francis Stijnen, schepen 

 Hild Peeters, afg. Gabbers en Co 

 Piet Steeman, afg. Scholengemeenschap 

 Carlos Arnesano, Wollewei 

Filip Daniëls, afg. Werklieden 

 

1. Verslag voorgaande vergadering (786): 

Het verslag van de vorige vergadering werd goedgekeurd.  

Er waren geen opmerkingen over het vorige verslag. 
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2. Periodiek verslag van de activiteiten van de GiD van IOK: 

 

Externe dienst PBW  

- Verslag Rondgang Gabbers en co / Begijnenstraat met arbeidsgeneesheer is opgemaakt. 

- Advies gevraagd aan arbeidsgeneesheer i.v.m. zitbal. Een zitbal is niet direct een goed 

hulpmiddel ter vervanging van een bureaustoel. Eerst dient er nagegaan te worden welk 

meubilair er ter beschikking is (in hoogte instelbare bureau en goede bureaustoel). Daarna is het 

belangrijk om te onderzoeken of de instellingen van tafel en stoel wel correct zijn. Tot slot is het 

gevarieerd staand en zittend werken enorm belangrijk. Pas wanneer deze maatregelen 

onvoldoende zijn, kan de aankoop van een zitbal in overweging genomen worden. Een 

dergelijke bal is afwisselend te gebruiken met een gewone bureaustoel. 

Actieplannen 

- Overleg aanpak opmaak GPP – overzicht voorstellen (zie bijlage). 

- Jaarverslag is ondertekend en meegestuurd met verslag van 28 mei ll. 

Opleiding / Sensibilisering 

- De onthaaldag voor nieuwe medewerkers vond plaats op 19 september jl. 

Onderzoeken 

- Wollewei: nazicht en advies evacuatiewegen – zie verslag 25 mei ll. 

- SASK: advies i.v.m. verantwoordelijkheid EHBO wanneer iemand onwel wordt. Verschil tussen 

volwassenen en minderjarige leerlingen. Verantwoordelijke hulpverlener moet grondige afweging 

maken of iemand op eigen kracht naar huis kan of niet. Aansprakelijk indien er onderweg iets 

voorvalt? Preventieadviseur adviseert om intern afspraken te maken over wat mag en kan. Bij 

minderjarigen steeds begeleiding voorzien. 

- SASK: nazicht en advies gebruik drukpers. Voorlopig on hold o.w.v. gebruik inkten. 

- Sportdienst: advies over het gebruik van 3 producten (Rustbuster-Citolux-Powerclean). 

- Stadsbedrijven: advies i.v.m. aankoop (mobiele) arbeidsmiddelen. Vrijdag 27/09 bespreking 

voorstel van aanpak in de toekomst. Bespreking kadert in de uitvoering van het jaaractieplan 

2019. Info doorgeven aan preventieadviseur bij aankopen/aanbestedingen. Kristoff Wouters 

neemt op met Jan Claes. 

- Ook bij aankoop van nieuwe voertuigen, is het advies van de preventieadviseur noodzakelijk. 

Mogelijk nieuwe richtlijnen rond de inrichting van bestelwagens (federale wetgeving)? 

- Schilderwerken Wollewei: advies m.b.t. beveiliging bij schilderwerken van binnen naar buiten. 

Mogelijkheden: mobiel systeem met ankerpunt of ankerpunt per raam (jaarlijkse keuring vereist). 

- Systeem stopshoot wordt gebruikt op hoogtewerker. Enkel een korte vaste lijn mag gebruikt 

worden. Aandachtspunt voor opleiding hoogtewerker, start op woensdag 25 september. 

Adviezen 

- ’t Antwoord: advies brandveiligheid opgemaakt. 

- Gabbers en co – BKO Druivenstraat i.v.m. plafondhoogte: de resterende hoogte is voldoende om 

comfortabel te werken. Brandveiligheid plafond: brandvertragende materialen gebruiken. 

Vermijden dat verlichtingsarmaturen aan het plafond vrij aan te raken zijn. 

- Bibliotheek: nazicht en aanvullingen m.b.t. risicoanalyse brandmeldcentrale. 

Schouwingen – zie overzicht 

- Welzijnscampus: bemerkingen vanwege medewerkers in verband met de werkomgeving werden 

overgemaakt aan de preventieadviseur van CAW. 

- Evacuatieoefeningen: van start gegaan, nog enkele dit najaar. Keuze gemaakt: scholen, sport- 

en handelsschool. Op de andere locaties zullen andere alarmoefeningen plaatsvinden. 

Overzicht ongevallen 

Arbeidsongevallen – situatie op datum van 24/09 
Stad 

9 ongevallen op de werkplek met 69 verletdagen, gemiddeld 8 dagen per ongeval 

7 ongevallen woon- werkverkeer met 51 verletdagen, gemiddeld 4 dagen per 2 ongevallen zonder 

werkverlet 
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OCMW 

6 ongevallen op de werkplek met 37 verletdagen, gemiddeld 6 dagen per ongeval 

2 ongevallen zonder werkverlet. 

 
3. Voorlopige versie van het globaal preventieplan 

- De voorstellen worden besproken om op het volgende Vlam/Leim – zie bijlage. 

- Verkeerspreventiebeleid: veel ongevallen met de fiets, niet allemaal met elektrische fiets. 

- Opleidingsmatrix: gepland voor JAP 2019. 

- Stadsbedrijven: plan van aanpak voor werkpostfiches wordt uitgewerkt. 

- Codex Welzijn op het Werk: interne audit met beperkte werkgroep a.h.v. controlelijst, werkpunten 

opnemen in planning. 

- Comité veiligheid: stavaza thema’s comité welzijn maximaal terugkoppelen. Actievere rol voor dit 

comité. Nog bekijken hoe. Ook in andere besturen? Vooraf bepalen wat de rol is van 

vakorganisaties, werkgever.  

- Brandveiligheid: deel hernemen van GPP 2014-2019. Volwaardig intern noodplan per locatie 

bekijken. Locatiebezoek door brandweer. 

- Brandcompartimentering in Sport- en handelsschool: traphallen afschermen, gangen, garanties 

om veilig te evacueren. 

- Risicoanalyse elektrische installaties: via uitbesteding door externen. 

- Turnova en sporthal: preventie legionella (douches). 

- Ergonomie: systematisch vervangen van oud materiaal en bureaustoelen n.a.v. verslag 

rondgang door ergonoom. 

- Uitstroombeleid opmaken o.m. cursus pensioen. 

Vraag van preventieadviseur aan dit comité om actief mee te denken indien er punten kunnen 

worden opgenomen in GPP. GPP terug op de agenda van het laatste comité in november. 

 

Vraag 

Bio.org: evaluatie in februari 2019, opgestart in november 2018. Resultaten zijn goed. Opnieuw 

bekijken na een jaar? Resultaten naar werkbelasting? Medewerkers zijn positief over gebruik. Hoog 

stof is verminderd. Verdere uitrol naar bib en speelkaartenmuseum wordt bekeken. Rekening 

houdend met producten die in speelkaartenmuseum worden gebruikt (o.m. solventen). 

Archief en Taxandria: voorlopig niet o.w.v. vragen naar het effect op de collectiestukken bij 

(langdurig) gebruik. 
 
4. Brief opmerkingen personeel OCMW op campus CAW  

- Fietsenstalling: te weinig plaatsen, fietsen haken in elkaar. CAW zal tegen muur achteraan 

bijkomende capaciteit creëren. Daarna terug bekijken. Achteraan verdwijnen 2 parkeerplaatsen. 

- Agressieprotocol: heel uitzonderlijk inroepbaar. Bekommernissen zijn overgemaakt aan CAW.. 

Eline informeert bij Anja Vannuten en koppelt terug. 

- Deuren sluiten niet goed af o.w.v. geen contact. Kristoff informeert naar stavaza. Feedback 

indien aangegeven punten zijn opgelost.  

- Grote ruimte: bureaus staan dicht bij elkaar. Kan storend zijn bij telefoongesprekken. Het pand 

naast CAW is aangekocht. Mee inzetten als locatie om druk in groot lokaal te verminderen. 

Bestek is klaar.  

- Ruimte voor borstvoeding/afkolven: dokterskabinet deel CAW is niet altijd toegankelijk en wordt 

momenteel als opslagruimte gebruikt. 

- Digitaliseren van de dossiers: arbeidsintensief. 

- Akoestisch probleem in 2 gesprekslokalen: stappen in gezet, bestelbons voor isolatie zijn 

goedgekeurd.  

- In de grote ruimte zijn gordijnen gehangen om de akoestiek te verbeteren en instralende zon te 

weren.  

- Kristoff maakt een afspraak met de projectleider voor stavaza van de punten m.b.t. het gebouw. 
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5. Werken op hoogten (met touwtechnieken) 

Medewerkers van de groendienst zijn gestart  met een cursus voor het snoeien van bomen. O.w.v. 

het veiligheidsaspect is meer informatie gevraagd aan de preventieadviseur.  

Staat hier eventueel een vergoeding / risicopremie tegenover? Deze vraag is geen onderwerp voor 

het comité PBW. De bespreking hier heeft betrekking op het voorkomen en verkleinen van de 

risico’s. Objectief is om zo weinig mogelijk restrisico’s meer te hebben en de resterende risico’s zo 

laag mogelijk te krijgen. Advies preventieadviseur om te werken met hoogtewerker. Jo Lemmens zal 

het veiligheidsaspect opnemen met Patrick Diels en de bezorgdheid overmaken. 

 

Werken in riolen: zelfde redenering als bij snoeien van bomen. Bespreking i.v.m. premie is niet voor 

het comité PBW. De bedoeling van de werkpostfiches is om een overzicht te krijgen van de risico’s 

per werkpost (dus ook werken in riolen) en de te nemen preventiemaatregelen (w.o. persoonlijke 

beschermingsmiddelen, medisch onderzoek, inentingen en vaccinaties). 

 
6. Varia 

Kunstencampus Turnova: 

- Er is een totaal rookverbod op de kunstencampus. Omdat er wordt gerookt tussen de ingang en 

de speelplaats wordt gevraagd of ook hier een rookverbond kan gelden. Een rookverbod is niet 

afdwingbaar op openbaar domein. 

- Er wordt gefietst voor de ingang die op de passage ligt van Otterstaat naar Dufourstraat. O.w.v. 

de fietsrekken die geplaatst werden en de stellingen van de renovatie is de doorgang smal 

waardoor een gevaarlijke situatie is ontstaan. Kan een  fietsverbod ingesteld worden ter hoogte 

van de academiegebouwen? 

- De fietsenrekken die zijn geplaatst hebben het aantal plaatsen gereduceerd waardoor het 

wildparkeren opnieuw is toegenomen. 

- Aan de noordzijde van het gebouw is er veel circulatie o.w.v. het werfverkeer voor de restauratie 

van het monument. Voorstel om het werfverkeer te laten inrijden via de Dufourstraat om kruising 

te vermijden tussen academie- en Dinamopersoneel, leerlingen academie en andere passanten. 

- Personeel secretariaat vraagt folie aan zijde speelplaats tegen de inkijk (aquariumgevoel). 

Geluidsmeting verluchting 38 DB. 

- Geluidshinder voor secretariaat bij gebruik van de koffiehoek tijdens de pauzes van Dinamo en 

op woensdagnamiddag. Kan de ruimte tussen plastic wand en vloer worden opgevuld? 

- Toegangscontrole blijft onoverzichtelijk: werken met badge kan optie zijn. 

- Niveauverschil vloer tussen B-C gebouw: wordt opgevolgd. 

- Elektriciteitskabels op de grond SASK: vraag i.k.v. doorlichting. Stavaza verlichting. 

- Geen gordijnen om modellen af te schermen: zijn rails gehangen?  

- Geen kleedkamer voor modellen. 

- Afzuigingen in ateliers SASK. 

- Lekbakken in afdeling fotografie. 

- Zonwering hangt los in zuidkant B-gebouw. 

 

Begraafplaatsen: dr. Claes onderzoekt de vraag naar het gebruik van pelargonzuur als alternatief 

voor het onkruidbranden.  

 

7. Datum en plaats volgende vergadering: 

 

Dinsdag 22 oktober 2019 om 13u30 uur in vergaderzaal  Korporaal (Europeion). 

 

 

Evie van Herck 

Verslaggever  

 


